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[Formanden.] 
Der er ikke mere på dagsordenen. 

Folketingets næste møde afholdes i mor- 
gen, fredag den 20. april, kl. 13 med føl- 
gende dagsorden: 

Tredie behandling af: 

Forslag til lov om ændring af lov om 
husholdningsskoler og husholdnings- 
seminarier m. m. 

Mødet hævet kl. 1320. 

94. møde.  

Fredag den 20. april kl. 13. 

Formanden: Folketingsmand Conrad Ko- 
foed har meddelt mig, at han ønsker til 
ministeren for handel, industri og søfart at 
stille følgende spørgsmål: 

홢Kan ministeren give oplysning, om 
statens muligheder for at sikre tilfreds- 
stillende forbindelse mellem Bornholm og 
det øvrige land?" 
Spørgsmålet vil blive optaget på dagsor- 

denen for tingets førstkommende spørgetid. 

Den eneste sag på dagsordenen var: 

Tredie behandling af forslag til lov om 
ændring af lov om husholdningsskoler og 
husholdning sseminarier m. m. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
4167). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Udvalgets ordfører (Poul Hansen [Gre- 
naa]): Jeg skal på hele udvalgets vegne 
anbefale lovforslaget til endelig vedtagelse. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 123 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Der er ikke mere på dagsordenen. 

Folketingets næste møde afholdes tirs- 
dag den 24. april kl. 14 med følgende dags- 
orden: 

1) Tredie behandling al: 

Forslag til lov om ændringer i borgerlig 
straffelov (om løsladelse på prøve m.v.). 

2) Tredie behandling af: 

Forslag til lov om foranstaltninger ved- 
rørende blinde og stærkt svagsynede. 

Formanden meddelte sluttelig planen for 
tingets øvrige møder i den følgende uge. 

Mødet hævet kl. 135. 

95. møde.  

Tirsdag den 24. april kl. 14. 

Formanden: Udvalget angående forslag 
til lov om foranstaltninger vedrørende blinde 
og stærkt svagsynede har afgivet tillægs- 
betænkning over nævnte lovforslag. Eksem- 
plarer er omdelt. 

Udvalget angående forslag til lov om op- 
rettelse af en statsskole i Aalborg har afgivet 
betænkning over nævnte lovforslag. Eksem- 
plarer er omdelt. 

Indfødsretsudvalget har afgivet betænk- 
ning over forslag til lov om indfødsrets med- 
pelelse m. v. [II]. Eksemplarer vil senere 
blive omdelt. 

Under henvisning til at funktionstiden 
for medlemmerne af landsskatteretten og 
ligningsrådet udløber med udgangen af maj 
måned 1956, anmoder finansministeren i 
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[Formanden.] 
skrivelse af 23. d. m. om, at der må blive 
foretaget nyvalg af 11 og 6 medlemmer til 
henholdsvis landsskatteretten og lignings- 
rådet for tiden indtil udgangen af maj 
måned 1962. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Tredie behandling af forslag til lov om 
ændringer i borgerlig straffelov (om løsladelse 
på prøve m. v.). 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
4279, udvalgets tillægsbetænkning i tillæg B. 
sp. 479). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Udvalgets ordfører (Edel Saunte): Ud- 
valget har siden anden behandling afholdt 
et møde og gennemgået lovforslaget påny. 

Udvalget er med undtagelse af det ærede 
medlem hr. Gottschalck-Hansen enigt om at 
indstille lovforslaget til vedtagelse i den 
form, det fik ved afstemningen under anden 
behandling. 

Gottschalck-Hansen: Idet jeg henviser til 
de bemærkninger, som jeg fremsatte under 
lovforslagets første og anden behandling, og 
hvori jeg gik stærkt imod det foreliggende 
lovforslag, skal jeg tillade mig at anbefale, 
at man stemmer imod lovforslaget. 

Justitsministeren (Hans Hækkerup): Jeg 
takker udvalgets flertal for den afgivne ind- 
stilling. 

Det lønner sig næppe, at det ærede medlem 
hr. Gottschalck-Hansen og jeg fortsætter den 
diskussion, der fandt sted under første og 
anden behandling. Jeg kan ikke overbevise 
det ærede medlem, og det ærede medlem 
kan jo ikke overbevise mig eller udvalgets 
flertal. 

Rager: Jeg er i det store og hele enig med 
det ærede medlem hr. Gottschalck-Hansen i 
de bemærkninger, han har fremsat om det 
foreliggende lovforslag. Jeg vil derfor følge 
ham, når han stemmer imod lovforslagets 
endelige vedtagelse. 

Det forekommer mig dels, at lovforslaget 
gør et stærkt indgreb i de straframmer, som 
er fastsat i sin tid i straffeloven, dels at 
der deri er en tendens til, at administrationen 
får lejlighed til at gribe mere ind på den 
dømmende magts område, end heldigt er; 
derfor mener jeg, at lovforslaget ikke bør 
ophøjes til lov. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges med 114 stemmer mod 3; 3 med- 
lemmer tilkendegav, at de hverken stemte 
for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil n11 blive til- 
stillet statsministeren. 

Den sidste sag på dagsordenen var: 

Tredie behandling af forslag til lov om for- 
anstaltninger vedrørende blinde og stærkt 
svagsynede. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
4398, udvalgets tillægsbetænkning i tillæg 
B. sp. 595). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

P. M. Dam: Jeg undlader ikke at takke 
for, at man ved § 23 i det foreliggende lov- 
forslag gør det muligt, at loven kan sættes 
i kraft for Færøerne efter nærmere forhand- 
ling med hjemmestyret 홢 d. v. s. lands- 
styret og lagtinget 홢 med de lempelser, 
som de særlige færøske forhold måtte gøre 
nødvendige. 

Læge Rasmussen på egnen har beskæf- 
tiget sig med indgående undersøgelser af 
denne sag. Resultatet af hans undersøgelser 
virker deprimerende. Blindhed og svag- 
synethed er i forhold til befolkningstallet 
meget mere udbredt på Færøerne end i den 
øvrige del af riget. Der er derfor i aller- 
højeste grad trang til, at denne lov også 
kommer til at omfatte Færøerne. Jeg føler 
mig overbevist om, at såvel hjemmestyret 
som hele den færøske befolkning med glæde 
går ind for, at loven sættes i kraft for 
Færøerne. Jeg vil gøre mit til, at det må ske. 


